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Matei  25: 40,       „Adevărat vă spun că, ori de câte ori aţi făcut aceste 
lucruri unuia din aceşti foarte neînsemnaţi fraţi ai Mei, Mie mi le-aţi 
făcut.” 
 
Ascultaţi ce spune Profetul lui Dumnezeu despre acesta: 
 
 *Domnul Isus Cristos a fost doar un om, Omul Perfect (Filipeni 
2: 5-8). El şi-a dat viaţa Lui, şi El a dat  un exemplu pentru voi. 
 Acum, ce trebuie să facem noi. Acum, primul lucru care vreau 
eu să-l spun este: Isus niciodată nu a trăit pentru El Însuşi. Viaţa Lui a 
fost trăită pentru alţii. Aceea este Viaţa Eternă perfectă. Când tu spui că 
tu mergi la biserică şi tu faci lucruri bune, aceea este bine. Dar când tu 
trăieşti viaţa ta pentru tine însuţi, tu nu ai Viaţă Eternă. Viaţa Eternă este 
a trăi pentru alţii. 
 El a dovedit-o când El a venit în Mielul lui Dumnezeu (Ioan 1: 
29). El a trăit şi a avut Viaţa Eternă, pentru că El nu a trăit pentru El 
Însuşi. El a trăit pentru alţii. Şi voi primiţi Viaţă Eternă prin acceptarea 
acelei zile pe Calvar, şi voi nu mai trăiţi pentru voi înşivă. Voi trăiţi 
pentru alţii.  
 

*Acum, noi suntem mulţumitori pentru doctori, şi aşa mai 
departe, care pot să ne dea ajutor medical, şi pot să pună oase, dinţi, şi 
aşa mai departe, dar ei sunt în regulă. Doctorii sunt slujitorii lui 
Dumnezeu, şi ei ajută oameni în spitale şi instituţii… Noi suntem foarte 
mulţumitori să-i avem pe ei. Şi eu nu am nimic împotriva lor; singurul 
lucru pe care eu îl fac este că mă rog ca Dumnezeu să continue să-i 
ajute. Pentru că orice care ajută binecuvintează, sau face orice ca să 
ajute oamenii. Eu sunt pentru aceasta. Şi eu ştiu că Dumnezeu este cu 
orice mişcare care încearcă să ajute oamenii. 



Aceea este ceea ce noi ar trebui să facem întotdeauna, este să 
încercăm să facem ceva ca să ajutăm pe altcineva. De fapt, acesta este 
atitudinea Creştină către orice lucru. 

Aceasta este o povară mare şi grea despre care nimeni nu ştie 
nimic. Acela este doar Dumnezeu şi cu mine singur. Dar când eu merg 
la culcare, ce un privilegiu minunat eu am ca să îngenunchez jos 
înaintea lui Dumnezeu şi să spun, „Tată, eu am făcut cel mai bine ce am 
putut astăzi. Eu am făcut totul ce am ştiut eu ca să fac viaţa cu ceva mai 
plăcută pentru oameni.” Şi eu sunt sigur că binecuvântarea Lui se 
întoarce şi se reîntoarce şi face viaţa cu ceva mai plăcută pentru mine 
(Eclez. 11: 1). Dacă tu vrei să se spună ceva bine despre tine, spune 
ceva bine despre altcineva. Binecuvintează pe cineva, şi aşa cum tu 
binecuvintezi pe altcineva, tu binecuvintezi pe Dumnezeu. Pentru că 
Isus a spus, „Ori de câte ori aţi făcut aceste lucruri unuia din aceşti 
foarte neînsemnaţi fraţi ai Mei, Mie mi le-aţi făcut” (Mat.25: 40). Deci 
noi ştim ca acesta este adevărul. 
 
 *Isus a spus că în ziua aceea El va separa oamenii ca oile de 
capre, şi El va spune caprelor, „Staţi la stânga”, şi oilor, „Staţi la 
dreapta”. (Mat. 25: 37-40). Şi El va spune caprelor, mergeţi de la Mine, 
pentru că Eu am fost flămând şi voi nu M-aţi hrănit. Am fost gol şi nu 
M-aţi îmbrăcat. Am fost bolnav şi nu M-aţi îngrijit.” Şi observaţi, nu 
omiteţi să vedeţi acesta, biserică. Ţineţi acesta în inima voastră pentru 
totdeauna. Aceasta a fost făcut în mod inconştient. Oamenii nu o fac ca 
o linie de datorie. Un om care vă dă vouă un lucru sau altul pentru că el 
ar trebui să o facă, un om care vă hrăneşte pentru el ar trebui să o facă, 
el are o idee egoistă. Acesta ar trebui să fie chiar viaţa voastră, chiar 
acţiunea voastră. 
 A fost foarte surprinzător pentru acele oi, încât ele au zis, 
„Doamne, când Ai fost Tu flămând şi noi Te-am hrănit? Când Ai fost 
Tu gol şi noi Te-am îmbrăcat? Când Ai fost Tu însetat, şi noi Ţi-am dat 
apă să bei? Când Ai fost Tu bolnav şi noi Te-am îngrijit?” Aceea era 
atât de automat, aceea era chiar viaţa care trăia în ei. 
 Dumnezeule, lasă ca oamenii să vadă ceea ce a făcut Calvarul 
pentru noi. Atât de automatic, „Când ai fost Tu, Doamne? Noi nici nu 
am ştiut acesta.” 
 Priviţi, Isus s-a întors şi a spus, „Ori de câte ori aţi făcut aceste 
lucruri, Mie mi le-aţi făcut”. Viaţă neegoistă, nici un fel de gândire 
despre acesta, sau vreun termen de gândire; ci voi sunteţi atât de morţi 



faţă de lucrurile lumii acesteia, şi voi sunteţi atât de vii în Cristos, şi voi 
aşa umblaţi pe cale (Isaia 53: 8), încât aceste lucruri sunt doar un lucru 
automat. Voi doar o faceţi. 
 

*Şi singurul mod în care eu vă pot ajuta, este ca voi să mă 
credeţi, că eu vă spun adevărul despre Isus Cristos, sigurul fel în care 
poate veni ajutorul. 
 Dacă eu nu aş fi fost un slujitor, eu aş fi vrut să fiu un doctor, sau 
ceva de felul acesta, aşa încât eu să pot ajuta pe cineva, să ajut să facem 
ceva. 

*Un om tânăr ne-a aşteptat în dimineaţa acesta, când eu am 
rămas fără benzină. El studiază să fie un doctor. Şi eu i-am spus cine 
eram eu. Eu am zis, „Domnule, dacă băiatul meu nu va fi un slujitor, eu 
aş vrea ca el să fie un doctor. Eu vreau ca fetele mele să fie asistente sau 
ceva.” 
 Voi nu ştiţi ce bucurie este, nu să te ajuţi pe tine, ci să ajuţi pe 
alţii. Tu poţi cu adevărat să ai bucurie cânt tu poţi ajuta pe cineva. Şi eu 
ştiu că voi ştiţi despre ce vorbesc eu (Proverbe 11: 25). 
 
 *Eu păstrez adunările mele mici şi îmi place să le ţin departe de 
a avea adunări mari şi lucruri. Eu nu am (posturi de) radio, televiziune. 
Eu doar le las să meargă. Vedeţi? Pentru că eu nu vreau să fiu ceva 
important în tabloul lumii. Eu vreau să fiu slujitorul Domnului să 
vorbesc ceea ce El îmi spune să vorbesc. Vedeţi? Şi să spun ceea ce El 
îmi spune să spun, atunci când eu vin acolo în acea zi, eu vreau să-L aud 
că spune, „A fost bine făcut”. (Matei 25. 23). Aceea este ceea ce eu 
vreau să aud. Pentru aceea trăiesc eu. Dacă nu ar fi fost pentru aceea, eu 
nu aş fi avut copii mei mici şi lucruri stând acolo jos, plângând după 
mine. Vedeţi? Eu aş fi fost jos cu ei. Eu sunt aici ca să încerc să ajut pe 
cineva pentru slava lui Dumnezeu. 
 
 *Eu cred că este amintit undeva în Biblie ca un fel de dar, orice 
ar fi acesta, şi poate nu are prea mare ieșire în evidență (1Cor. 12: 28). 
Este ceea ce noi putem face să ajutăm pe alţii să vină mai aproape de 
Dumnezeu. 
 
 *Puterile şi darurile date de Dumnezeu nu sunt pentru spectacol. 
Ele sunt pentru al sluji pe Dumnezeu.  



(1 Petru 4: 10-11). Ele sunt pentru slava lui Dumnezeu pentru a face 
ceva să ajuţi pe cineva, nu sunt pentru a ieşi în evidenţă ca o cămaşă 
îndesată spunând, „Eu, a mea mare...” Aceea nu este aceea. Când un om 
face aceea, el este scăzut în faţa mea. Cine este mare? Numai Unul, 
Dumnezeu. 
 

*Acum, prieteni, aceasta este nimic de a face cu mine sau cu 
orice individ. Eu doar încerc să fac cum pot mai bine cu tot ce ştiu eu ca 
să fac viaţa mai uşoară pentru oamenii din jurul meu: să îi aduc pe ei să 
creadă pe Domnul, şi să fie născuţi din Duhul Lui; şi să mă rog pentru 
bolnavi când ei au nevoie; şi să-i ajut, să fac viaţa lor puţin mai bună. 

Eu vă rog pe voi oameni de aici în seara acesta, ca prietenii mei 
dragi în Isus Cristos, ca voi să staţi în rugăciune alături de mine în tot 
timpul acesta. Eu nu sunt aici pentru un spectacol de scenă. Eu sunt doar 
aici ca să fac tot ceea ce eu pot cel mai bine ce eu ştiu ca să fac viaţa 
puţin mai uşoară, şi să fac oamenii puţin mai fericiţi, ca să aduc 
convertiţi la Isus Cristos. 
 

*Haideţi să punem mâinile noastre unul pe celălalt şi să spunem, 
„Hai să fim fraţi; hai să ajutăm pe cineva. Hai să facem viaţa cu ceva 
mai uşoară. Aceşti oameni nu vor fi aici prea mult. Hai să încercăm să 
facem aceasta doar mai uşoară pentru ei. Dacă aceea vă poate ajuta, 
mergeţi înainte şi faceţi-o; aceea este în regulă. Daţi lui Dumnezeu 
laudă”. Aceea este exact. 

Dacă cineva vine în preajmă, cu un dar de vindecare, credinţă, ei 
bine, nu daţi laudă omului; daţi lui Dumnezeu lauda (1 Cor.4: 7; 2 Cor. 
10: 17-18). Dacă doctorul vă poate vedea mâna voastră când este ruptă, 
şi o fixează, o face cu adevărat dreaptă, şi Dumnezeu o vindecă, daţi 
laudă lui Dumnezeu. Aceea este corect. Dacă…Voi aveţi splina 
dislocată, el poate să îndrepte spatele şi vă face pe voi să mergeţi drept 
iarăşi, daţi laudă lui Dumnezeu, nu omului. Vedeţi? Să venim toţi 
împreună. Şi toată aceea vine de la Dumnezeu. „Toate lucrurile bune şi 
darurile perfecte vin de la Dumnezeu”, numai de la Dumnezeu. (Iacov 
1: 16-17). 

 
*Acum, lucrul este, eu cred, dacă motivele noastre sunt corecte, 

şi inimile noastre sunt corecte pentru oameni, noi ar trebui să lucrăm toţi 
împreună să ajutăm semenii noştri, să aibă o viaţă mai uşoară. Şi atunci 
motivele voastre nu sunt egoiste, dând laudă lui Dumnezeu care dă toate 



lucrurile gratuit. Amin. Da domnule. Oh, noi ar trebui să nu avem 
egoism pe niciunde; aceea ar fi perfect. 
 
 *Eu sunt aici ca să vă ajut. Şi dacă eu nu vă pot ajuta, sau să fac 
ceva pentru voi, ca să facem poverile din viaţă cu ceva mai uşoare 
pentru Creştini, şi să aducem păcătoşii la Cristos, eu sunt un eşec total 
pentru împărăţia lui Dumnezeu. Şi eu, cu siguranţă, vreau să fiu o 
binecuvântare pentru Dumnezeu, aşa cum El este tăria noastră şi viaţa şi 
ajutorul. (Ps. 27: 1). 
 
 *O persoană care trăieşte viaţa lor pentru ei înşişi, trăieşte o viaţă 
egoistă. Noi trebuie să trăim pentru alţii. „Purtaţi-vă poverile unii 
altora, şi aşa împliniţi legea lui Cristos (Gal 6: 2). Şi noi trebuie să 
avem un simţământ unul pentru altul. Şi de aceea, atunci când ai făcut 
tot cum ai ştiut să faci, atunci cânt tu te aşezi jos seara, ei bine, tu ai 
consolarea ştiind că tu ai încercat să faci cât mai bine. 
 Eu nu pot să fac pe toţi să creadă. Aceea este imposibil. Isus nu a 
putut să facă aceasta când El a fost pe pământ. Şi eu ştiu că acolo vor fi 
doar câţiva care cred (Mat. 7: 13-14; 2 Tes.3: 1-2). Dar dacă aş putea 
adăuga ceva să ajut Evanghelia, aceea este datoria mea de a fi aici, 
aceea este să încerc să ajut pe cineva pe cale. 
 
 *Eu cu siguranţă vă apreciez şi vă iubesc cu dragoste fierbinte, 
creştină. Dacă vreodată eu pot să fac ceva pentru voi, chemaţi-mă, sau 
scrieţi-mi. Eu voi face orice stă în puterea mea ca să vă ajut şi să fac 
viaţa cu ceva mai uşoară pentru voi, şi locurile aspre cu ceva mai moi. 
Oricând eu mă pot ruga pentru voi sau să fac ceva pentru voi, doar 
anunţaţi-mă. 
 

*Acum, El era Stânca (1 Cor.10: 1-4). Dumnezeu L-a lovit 
pentru noi, şi El a dat afară abundenţă pură, apă curată. El face la fel 
astăzi pentru fiecare care va crede (Ioan.7: 37-39). Acesta este Harul 
Lui, desigur, pentru oamenii Săi. 

Vorbind despre poporul lui Israel la Exod: Acolo este ceva la fel 
cum este cu oamenii de astăzi, gata să primească ceea ce ei pot primi, 
dar nu vor să dea (să facă nimic) nici un serviciu în schimb. Israel a fost 
gata să bea apă din Stâncă acum. Dar ei nu au vrut să dea lui Dumnezeu 
slujba Lui care era datorată Lui.  



Şi El întotdeauna ne face nouă un serviciu. Voi ştiţi, noi nici 
măcar nu putem respira fără El. Noi nu putem respira fără ajutorul lui 
Dumnezeu. În aşa fel suntem noi dependenţi de El. Şi totuşi, aproape că 
ne rupe pe noi în două dacă noi încercăm să facem ceva pentru El. El ne 
cere nouă să facem ceva, să mergem să vedem pe cineva, să ne rugăm 
pentru cineva, să mergem să ajutăm pe cineva. Aceasta aproape că ne 
sfâşie pe noi să o facem. Dar noi nu vrem să facem nimic pentru El, nici 
un serviciu. (Marcu. 14: 6-9). 
 
 *Acum câteva zile în urmă, eu stăteam de vorbă cu prietenul 
meu loial de aici din oraş, un medic, Sam Adair. Şi el a zis, „ Cum eşti 
tu, Bill?” 
 Şi eu am zis, „Oh, destul de bine, eu presupun, Doc.” Eu am zis, 
„Dar tu?” Şi el a zis, „Oh, mulţi pacienţi”. A zis, „Eu am avut 
cinsprezece examinări astăzi după amiază”. 
 Eu am zis, „Ei bine, aceea este bine atâta timp cât sunt doar 
examinări şi nu ai găsit nimic rău”. Eu am zis, „Tu ştii, ...”. Noi am 
vorbit de timpul când noi am fost băieţi. Şi eu am zis, „Ei bine, Doc, eu 
nu ştiu cât de mult eu voi fi pe aici. Noi suntem amândoi trecuţi de 
cincizeci” 
 Şi el a zis, „Aceea este adevărat, Bill”. 
 Eu am zis, „Dar toţi aceşti ani, cam treizeci şi unu - de slujbă 
acum, eu mi-am ţinut inima pregătită pentru ceasul când El vine. Deci 
nu contează când vine El. 
 Deci el a zis, „Aceea este adevărat”. 
 Eu am zis, „Cea mai mare dorinţă ce o am, este să trăiesc pentru 
alţii.” 
 Şi el a zis, „Aceea este ceea ce face viaţa reală, nu este ceea ce 
poţi tu realiza pentru tine însuţi, ci ceea ce poţi face pentru alţii.” 
 Vedeţi, atunci este când tu trăieşti cu adevărat. Şi dacă se 
întâmplă să fie cineva printre noi care nu a făcut aceea niciodată—să 
încerce să trăiască pentru altcineva—să facă încercarea acesta. Şi doar 
să vadă cât de mult valorează viaţa pentru tine când tu nu vei trăi pentru 
ceea ce poţi tu obţine de la viaţă pentru tine, ci ceea ce poţi tu da 
altcuiva în viaţă. Şi tu vei afla că aceea este o mai mare binecuvântare 
decât bogăţiile sau altceva la care te poţi gândi, este ceea ce tu poţi face 
pentru altcineva ca să faci poverile vieţii... Care, viaţa în ea însăşi este o 
povară. Şi aceea o va face puţin mai uşoară pentru cineva. Tu doar nu 



cunoşti bucuria decât atunci când tu ai încercat odată, să faci ceva 
pentru cineva. 
 Şi atunci aceea mă aduce pe mine să mă gândesc la treizeci şi 
unu de ani (vor fi curând) de slujbă pentru Domnul. Şi eu presupun că 
fiecare om se gândeşte la timpul când el vine la ultimul serviciu şi se 
ajunge la ultimul lui ceas, şi priveşte în urmă jos pe cărare şi vede ce s-a 
înfăptuit, vede ceea ce a mers, dacă ai făcut ceva. Şi aşa cum eu tocmai 
am spus, contează ceea ce faci pentru alţii. 
 Deseori eu mă întreb ce va fi când eu ajung la capătul drumului 
meu, care noi nu ştim la ce timp va fi aceea, nici unul din noi. Deci, eu 
mă gândeam să privesc în spate jos pe urmă de-a lungul, unde eu am 
venit prin viaţă, şi să văd diferitele dealuri, şi petice de iarbă, şi pietre, şi 
locuri tari şi alergări, şi ceea ce eu am făcut în aceste timpuri. Aceasta se 
va arăta în una din aceste zile, la ceasul plecării mele. Şi va face aceea 
la fiecare dintre noi. Noi să fim toţi siguri de aceea, ca aceea se va arăta 
la fiecare, când timpul vine.    
 *Cineva a zis, „Cum poţi tu să stai şi să laşi pe altcineva să te 
numească cu aşa nume rele?” Tu nu trăieşti pentru tine. Tu trăieşti 
pentru alţii în felul ca tu să poţi răscumpăra omul. Voi aţi devenit fii. Şi 
necazul cu acesta este că bisericile au uitat că ei erau fii. Voi sunteţi fii. 
Voi luaţi locul lui Cristos. Voi sunteţi fii; deci voi nu trăiţi pentru voi; 
voi trăiţi pentru alţii.! 
 „Ei bine, Frate Branham, eu pot trăi pentru acest frate pentru că 
cu siguranţă el este un om minunat.” Aceea nu este aceea. Trăieşte 
pentru omul care te urăşte (Mat. 5: 43-48). Trăieşte pentru persoana 
care te-ar ucide dacă ar putea. Aceea este ce au făcut ei pentru El. Ei L-
au omorât, şi El a murit ca El să poată să-i salveze. Aceea este Viaţa 
Eternă. Când aceea este în sânul tău, atunci tu eşti cu faţa spre cer. Dar 
tu sacrifici lucrurile tale personale, le dai la fel cum îşi dă oaia lâna. Tu 
priveşti spre Calvar. 
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